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BRM.0002.1.2020 

 

Protokół Nr XVI/20 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych: radny Leszek Jakubowski – nieobecny, radny Paweł Surdy 

– nieobecny, radny Piotr Sadza – nieobecny. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, sekretarz Dorota Kubiś,  

radca prawny Paweł Kaczmarek oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady  Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady 

Miejskiej jest w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie 

Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym 

wizerunku. Na podstawie przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: 

Administratorem danych osobowych jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek 

Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, reprezentowany przez Pana Artura Ludwa - Burmistrza 

Szydłowca; Administrator danych powołał Inspektora ochrony danych z którą można się 

skontaktować pod adresem e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci 

wizerunku oraz głosu są transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, których przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 

ust. 1b. Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) 

Rozporządzenia 2016/679 RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do 

wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na 

stronie podmiotowej UM, stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych 

mogą być podmioty uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, 

które zawarły umowę powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 

RODO oraz każde inne osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane 

pod w/w adresami internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą 

archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której 

dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich 

sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu 

Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza 

obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 

2 do protokołu.   

 

Ad 2. 
Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

27 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec 

na lata 2020-2034; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr 

XV/113/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r.; 

3) ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dzieci w żłobkach wchodzących 

w skład Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu; 

4) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Szydłowiec na rok szkolny 

2019/2020; 

5) planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli, 

szkoły wyższe oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują doskonalenie 

zawodowe nauczycieli oraz formy i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane w 2020 roku; 

6) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Szydłowiec w 2020 r. 

6. Przyjęcie sprawozdania Rady Miejskiej w Szydłowcu za 2019 r. oraz sprawozdań Komisji 

Stałych Rady Miejskiej za 2019 r. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

9. Sprawy różne. 

10.  Zamknięcie obrad. 

 

Wniosek Skarbnik Gminy Iwony Czarnoty 

Wniosek o wprowadzenie zmian do porządku obrad sesji: pkt 7 tj. przedstawienie Uchwały nr 

Ra.58.2020 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 

stycznia 2020 r. w sprawie opinii o planowanej kwocie długu, przyjętej przez Miasto i Gminę 

Szydłowiec w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2034 oraz pkt 8 tj. 

przedstawienie Uchwały nr Ra.59.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu planowanego przez Gminę Szydłowiec w Uchwale Budżetowej na rok 

2020. Pozostałe punkty ulegną przesunięciu.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik 

nr 3 do protokołu.  

 

Wniosek Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka  

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt 5 ppkt 7 projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami w Gminie 

Szydłowiec oraz potrzeby zmian ustawowych dotyczących gospodarki odpadami. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik 

nr 4 do protokołu. 
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Ad 3.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 27 grudnia 2019 roku do 28 stycznia 2020 

roku: 

 

I. W okresie od 27 grudnia 2019 roku do 28 stycznia 2020 roku wydano 

23 Zarządzenia, w tym:  
1. Zarządzenie nr 173/19 z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie wprowadzenia 

Procedury Postępowania w Sytuacji Naruszenia Ochrony Danych Osobowych 

w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu. 

2. Zarządzenie nr 174/19 z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu wykonywania zadań przez Inspektora Ochrony Danych w Urzędzie 

Miejskim w Szydłowcu. 

3. Zarządzenie nr 175/19 z dnia 31 grudnia 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2019. 

4. Zarządzenie nr 176/19 z dnia 31 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia Po lityki 

Rachunkowości dla Budżetu Gminy Szydłowiec oraz Jednostki Budżetowej Urząd 

Miejski w Szydłowcu.  

5. Zarządzenie nr 1/20 z dnia 7 stycznia 2020 roku w sprawie powołania Pełnomocnika 

do spraw kontaktów z miastem partnerskim Beynes we Francji. 

6. Zarządzenie nr 2/20 z dnia 7 stycznia 2020 roku w sprawie wprowadzenia regulaminu 

rejestracji i utrzyma subdomen domeny „szydlowiec.pl”. 

7. Zarządzenie nr 3/20 z dnia 8 stycznia 2020 roku zmieniające zarządzenie w  sprawie 

powołania Społecznej Rady Gospodarczej przy Burmistrzu Szydłowca. 

8. Zarządzenie nr 4/20 z dnia 13 stycznia 2020 roku zmieniające Zarządzenie Nr 58/17 

Burmistrza Szydłowca z dnia 24 kwietnia 2017 r. w sprawie gospodarki transportowej 

oraz określenia norm zużycia paliw płynnych przez pojazdy samochodowe i sprzęt 

silnikowy będący na wyposażeniu jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Szydłowiec. 

9. Zarządzenie nr 5/20 z dnia 13 stycznia 2020 roku w sprawie powołania składu Komisji 

rozpatrującej oferty złożone w otwartym konkursie ofert na realizację zadania 

publicznego w 2020 roku. 

10. Zarządzenie nr 6/20 z dnia 14 stycznia 2020 roku w sprawie ustalenia planu 

finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej na 2020 rok.  

11. Zarządzenie nr 7/20 z dnia 14 stycznia 2020 roku w sprawie przekazania podległym 

jednostkom informacji do opracowania planów finansowych na 2020 rok. 

12. Zarządzenie nr 8/20 z dnia 14 stycznia 2020 roku w sprawie ustalenia wysokości 

czynszu z tytułu najmu i dzierżawy nieruchomości przeznaczonych pod tereny 

inwestycyjne stanowiących własność Gminy Szydłowiec. 

13. Zarządzenie nr 9/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie nabycia nieruchomości 

gruntowej położonej w Szydłowcu na rzecz Gminy Szydłowiec - dotycząca dz. nr. 

1498/3 poł. w Szydłowcu. 

14. Zarządzenie nr 10/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie nabycia nieruchomości 

gruntowej położonej w Szydłowcu na rzecz Gminy Szydłowiec - dotycząca dz. nr 

1508/1 i 1508/3 poł. w Szydłowcu. 

15. Zarządzenie nr 11/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych z mieszkańcami sołectwa Szydłówek I dotyczących zmiany 

Statutu Sołectwu Szydłówek I. 
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16. Zarządzenie nr 12/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych z mieszkańcami sołectwa Szydłówek II dotyczących zmiany 

Statutu Sołectwu Szydłówek II. 

17. Zarządzenie nr 13/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie ustalenia planu 

finansowego innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi 

ustawami oraz wielkości dochodów związanych z ich realizacją, które podlegają 

przekazaniu do budżetu państwa na 2020.  

18. Zarządzenie nr 14/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie przekazania 

kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych uprawnień do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 

następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki. 

19. Zarządzenie nr 15/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2020 w samorządowych przedszkolach i szkołach podstawowych 

na terenie Gminy Szydłowiec. 

20. Zarządzenie nr 16/20 z dnia 16 stycznia 2020 roku w sprawie powołania składu 

Szydłowieckiej Rady Seniorów. 

21. Zarządzenie nr 17/20 z dnia 17 stycznia 2020 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu.  

22. Zarządzenie nr 18/20 z dnia 28 stycznia 2020 roku w sprawie określenia terminów 

przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego i postępowania uzupełniającego, w tym 

terminów składania dokumentów na rok szkolny 2020/2021 do publicznych 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, klas I 

publicznych szkół podstawowych oraz oddziałów sportowych i dwujęzycznych 

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Szydłowiec.  

23. Zarządzenie nr 19/20 z dnia 28 stycznia 2020 roku w sprawie określenia wzoru 

wniosku o przyjęcie kandydata do publicznego przedszkola, oddziału przedszkolnego 

w publicznej szkole podstawowej i klasy I publicznej szkoły podstawowej. 

 

II.Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie:  
1. Wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 

grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 

2020-2034.  

2. Wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr 

XV/113/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. 

3. Ustalenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dzieci w żłobkach wchodzących 

w skład Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu. 

4. Określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Szydłowiec na rok szkolny 

2019/2020.  

5. Planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli, 

szkoły wyższe oraz inne podmioty, których zadania statutowe obejmują doskonalenie 

zawodowe nauczycieli oraz formy i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane w 2020 roku.  

6. Określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Szydłowiec w 2020r.  

 

III. W okresie od 27 grudnia 2019 roku do 28 stycznia 2020 roku wydano: 

 dwie decyzje umorzeniowe z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla osób fizycznych na łączną kwotę150 00zł, 
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 jedną decyzję umorzeniową w łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osoby fizycznej 

na kwotę 737,00 zł. 

IV.  Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji 

w dniu 27 grudnia 2019 roku: 
1. Uchwała nr XV/100/19 r. w sprawie zmiany granic sołectw Szydłówek I i Szydłówek 

II - uchwała zrealizowana.  

2. Uchwała nr XV/101/19 r. w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/29/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2019 – 2030 - uchwała zrealizowana. 

3. Uchwała nr XV/102/19 r. w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej 

Gminy Szydłowiec na rok 2019 Nr IV/30/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 

grudnia 2018 roku - uchwała zrealizowana. 

4. Uchwała nr XV/103/19 r. w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka 

Ceglińskiego - uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała nr XV/104/19 r. w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnej Jadwidze 

Kopyckiej - uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr XV/105/19 r. w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnej Anny 

Majstrak - uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała nr XV/106/19 r. w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnego Adama 

Pietrasa - uchwała zrealizowana. 

8. Uchwała nr XV/107/19 r. w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnego Marka 

Plewy - uchwała zrealizowana. 

9. Uchwała nr XV/108/19 r. w sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

10. Uchwała nr XV/109/19 r. w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu - uchwała zrealizowana. 

11. Uchwała nr XV/110/19 r. w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Szydłowcu - uchwała zrealizowana. 

12. Uchwała nr XV/111/19 r. w sprawie skargi na działalność Prezesa Zarządu Spółki 

,,Wodociągi i Kanalizacja” sp. z o. o. w Szydłowcu - uchwała zrealizowana. 

13. Uchwała nr XV/112/19 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2020-2034 - uchwała w trakcie realizacji. 

14. Uchwała nr XV/113/19 r. Budżetowa na rok 2020 - uchwała w trakcie realizacji. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru. 
 

Ad 4.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2020 r. nie dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych 

pomiędzy sesjami.  

 

Ad pkt 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2020-2034. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 



6 
 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad pkt 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr XV/113/19 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad pkt 5 ppkt 3. 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu Magdalena Nowacka przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości  opłat za pobyt i wyżywienie dzieci 

w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu wraz 

z uzasadnieniem. Ustawa o opiece nad dziećmi do lat 3, zgodnie z art. 58 ust. 1 (tj.  Dz. U. 

z 2019 r., poz. 409,z późn. zm.) nałożyła na gminę obowiązek ustalenia w drodze uchwały 

opłaty za pobyt dziecka utworzonym przez gminę, opłatę za wydłużony wymiar opieki 

wykraczający ponad 10 godzinny pobyt dziecka w  żłobku oraz maksymalną wysokość opłaty 

za wyżywienie. Proponuję się aby opłatę z tytułu miesięcznego pobytu dziecka w żłobku 

przyjąć w wartości procentowej od minimalnego wynagrodzenia miesięcznego brutto, które 

jest ogłaszane corocznie i będzie ona wynosiła 16% tej kwoty. Na rok 2020 jest to kwota 416 

zł. Dodatkową opłatę za wydłużony wymiar opieki ponad 10 godzin ustala się w wysokości 

0,16% minimalnego wynagrodzenia miesięcznego brutto za każdą rozpoczętą godzinę pobytu. 

Zgodnie z w/w ustawą ustala się maksymalną opłatę za wyżywienie dziecka obejmująca 

skalkulowane koszty zakupu surowca zużytego do sporządzania posiłków z uwzględnieniem 

norm żywieniowych ustalonych przez Ministra właściwego ds. Zdrowia. Dotychczasowa 

wysokość dziennej stawki żywieniowej dla dziecka w żłobku jest niewystarczająca i nie 

pozwala na spełnienie wymagań dotyczących norm żywieniowych dla dzieci w wieku od 20 

tygodnia życia do 3 lat. Ustalenie uchwałą przez radę gminy maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie daje dyrektorowi możliwość działania w przypadku wzrastających cen 

żywności i jednocześnie chroni rodzica przed ich nieograniczonym wzrostem. Proponuje się 

maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie dziecka w wysokości do 12,00 zł dziennie. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem.  

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Wniosek Komisji Edukacji o wykreślenie w § 1 ust. 2 w brzmieniu: „Ustala się dodatkową 

opłatę za wydłużony wymiar opieki wykraczający po za 10 godzin dziennego pobytu dzieci 

w żłobkach wchodzących w skład Miejskiego Zespołu Żłobków w Szydłowcu w wysokości 

0,16% minimalnego wynagrodzenia miesięcznego brutto za pracę, obowiązującego w danym 

roku kalendarzowym, za każdą rozpoczętą godzinę pobytu.”, przez co ust. 3 staje się ust. 2. 

Ponadto Komisja wnioskuje o wykreślenie w uzasadnieniu do projektu uchwały 

następującego zdania: „Dodatkową opłatę za wydłużony wymiar opieki ponad 10 godzin 
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ustala się w wysokości 0,16% minimalnego wynagrodzenia miesięcznego brutto za każdą 

rozpoczętą godzinę pobytu. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z wnioskiem– załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad pkt 5 ppkt 4. 

Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Szydłowiec na rok szkolny 2019/2020 wraz 

z uzasadnieniem.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt 5 ppkt 5. 

Dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 

pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli, szkoły wyższe oraz inne podmioty, 

których zadania statutowe obejmują doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz formy 

i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2020 roku wraz 

z uzasadnieniem.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt 5 ppkt 6. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Szydłowiec w 2020 r. wraz z uzasadnieniem.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem. 

“Komisja Budżetu wnioskuje o wprowadzenie zmiany w tabeli w §13 ust. 2 w kolumnie 

„środki finansowe (zł)” dokonać zmniejszenia środków w wierszu 2 z 50.000 zł do 45.000 zł 

oraz zwiększenia środków w wierszu 3 z 10.000 zł do 15.000 zł ”. 

 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem Komisji 

Budżetu. 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek– załącznik 

nr 11 do protokołu. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z wnioskiem– załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt 5 ppkt 7. 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami w Gminie 

Szydłowiec oraz potrzeby zmian ustawowych dotyczących gospodarki odpadami. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk odniósł się do informacji, jaką uzyskał z Rady 

Powiatu, miał także okazję oglądać sesję budżetową Rady Powiatu, na której przedstawiono 

informację dotyczącą stanu ochrony środowiska na obszarze powiatu szydłowieckiego za 

2018 r. Wspomniał o tym w ubiegłym roku przekazując informację o stanie jakości powietrza. 

W informacji zawarty został stan jakości powietrza gdzie dwutlenek siarki – średniorocznie 

był niski i najwyższe średnie stężenia dotyczyły całego miasta Szydłowca, identyczna 

interpretacja dotyczyła dwutlenku węgla, benzenu, pyłu PMR 10, pyłu zawieszonego. 

Podkreślił wartość jaka dotyczyła benzopirenu czyli stężenia w pyle PMR 10, które były 

bardzo wysokie w szczególności w okresie sezonu grzewczego. Poziom docelowy został 

przekroczony na połowie obszaru powiatu szydłowieckiego a stężenie średnioroczne 

benzopirenu stanowiło od 200% do 400% poziomu docelowego, dotyczyło to terenów 

położonych w środkowej, wschodniej i południowej części powiatu oraz samego miasta 

Szydłowiec. Pozostałe tereny wiejskie zachodnie i południowo –zachodnia część powiatu 

były reprezentowane wartościami benzopirenu na poziomie ponad 100% poziomu 

docelowego. Podkreślił, że benzopiren to substancja, która wynika ze spalanych frakcji 

w kominach i nie ukrywa tak jak to wspomniał Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Wodnej i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Szydłowcu Leszek 

Golik dotyczy to przede wszystkim spalanych odpadów i śmieci. W informacji zawarto, także 

kwestie kontroli jakie odbywały się na terenie powiatu szydłowieckiego. Przeprowadzono 25 

kontroli dokumentacyjnych, przede wszystkim analizowano dokumentacje firm. 

Przeprowadzono: 3 kontrole wyjazdowe, 3 interwencyjne, 3 inwestycje skutkiem tych 

kontroli podmiotów gospodarczych z terenu powiatu szydłowieckiego było wydanie 

5 zarządzeń kontrolnych nakazujących usunięcie nieprawidłowości. Udzielono 7 pouczeń, 

w 5 przypadkach skierowano do właściwego organu instytucji wystąpienia w sprawach 

związanych z wynikami przeprowadzonych kontroli. Wystawiono 2 mandaty karne na łączną 

wartość 800 zł, wydano 3 decyzje karne na łączną kwotę 4.546 zł, są to bardzo niepokojące 

informacje, które z pewnością w 2019 roku się potwierdzą. Poruszyły go wypowiedzi 

niektórych osób podczas sesji powiatu m. in. wnioskodawca stwierdził, że jako główny 

podmiot zarazem organem stanowiącym i kontrolnym jest Urząd Miejski w Szydłowcu i to 

wyłącznie Urząd ma narzędzia do kontroli prywatnych domów. Uważa, że z tej wypowiedzi 

można było wnioskować, że to władze gminy odpowiadają głównie za taki stan rzeczy. 

Dodatkowo jeden z radnych powiatowych stwierdził, że zupełnie niewykorzystana jest 
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,,Ciepłownia Miejska” i sugerował wytworzenie jakiejś koncepcji nowej sieci ciepłowniczej. 

Przewodniczący rozmawiał w tej kwestii z Burmistrzem oraz zwrócił się z prośbą, aby na 

sesję przybył Prezes Ciepłowni Miejskiej w Szydłowcu i zabrał głos.  

Odniósł się do ogólnych wypowiedzi dotyczących działalności Gminy Szydłowiec, w tym 

zakresie. Przedstawił artykuły ustawy prawo ochrony środowiska: art. 17 ust 1 ,,Organ 

wykonawczy województwa, powiatu i gminy, w celu realizacji polityki ochrony środowiska, 

sporządza odpowiednio wojewódzkie, powiatowe i gminne programy ochrony środowiska, 

uwzględniając cele zawarte w strategiach, programach i dokumentach programowych, 

o których mowa w art. 14 ust. 1. Projekty programów ochrony środowiska podlegają 

zaopiniowaniu przez: organ wykonawczy powiatu –w przypadku projektów gminnych 

programów ochrony środowiska.  

Art. 18. Programy, o których mowa w art. 17 ust. 1, uchwala odpowiednio sejmik 

województwa, rada powiatu albo rada gminy. 2. Z wykonania programów organ wykonawczy 

województwa, powiatu i gminy sporządza co 2 lata raporty, które przedstawia się 

odpowiednio sejmikowi województwa, radzie powiatu lub radzie gminy. Art. 376 Organami 

ochrony środowiska, z zastrzeżeniem art. 377, są wójt, burmistrz lub prezydent miasta, 

starosta. Art. 378 ust. 1 Organem ochrony środowiska właściwym w sprawach, o których 

mowa w art. 115a ust. 1, art. 149 ust. 1, art. 150, art. 152 ust. 1, art. 154 ust. 1, art. 178, art. 

183, art. 237 i art. 362 ust. 1–3, jest starosta.  

Art. 378 ust. 1 Organem ochrony środowiska właściwym w sprawach,  o których mowa w art. 

115a ust.1, art. 149 ust. 1, art. 150, art. 152 ust. 1, art. 154 ust. 1, art. 178, art. 183, art. 237 

i art. 362 ust. 1–3, jest starosta.  

Art. 379 ust. 1 Marszałek województwa, starosta oraz wójt, burmistrz lub prezydent miasta 

sprawują kontrolę przestrzegania i stosowania przepisów o ochronie środowiska w zakresie 

objętym właściwością tych organów. Organy, o których mowa w ust.1, mogą upoważnić do 

wykonywania funkcji kontrolnych pracowników podległych im urzędów marszałkowskich, 

powiatowych, miejskich lub gminnych lub funkcjonariuszy straży gminnych. Wójt, burmistrz 

lub prezydent miasta, starosta lub marszałek województwa występują  do  wojewódzkiego  

inspektora  ochrony  środowiska o podjęcie odpowiednich działań będących w jego 

kompetencji, jeżeli w wyniku kontroli organy te  stwierdzą  naruszenie przez  kontrolowany  

podmiot  przepisów o ochronie środowiska lub  występuje uzasadnione  podejrzenie, że takie 

naruszenie  mogło nastąpić, przekazując dokumentację sprawy. 

W ustawie prawo ochrony środowiska istnieje zapis o finansowaniu ochrony środowiska 

i gospodarki wodnej poprzez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Finansowanie z tego funduszu obejmuje m. in. przedsięwzięcia związane z gospodarką 

odpadami, rozwój sieci stacji pomiarowych, laboratorium i ośrodków przetwarzania 

informacji służących stanu środowiska, przedsięwzięcia związane z ochroną powietrza, 

wspomaganie wykorzystania lokalnych źródeł energii odnawialnej oraz sprowadzania 

bardziej przyjaznych dla środowiska nośników energii. Wszystkie przedsięwzięcia związane 

z ochroną przyrody, w tym urządzanie i utrzymywanie terenów zielni, zadrzewień, 

zakrzewień oraz parków, profilaktykę zdrowotną dzieci zamieszkałych na obszarach na 

których występują przekroczenia standardów środowiska i przede wszystkim edukację 

ekologiczną oraz propagowanie działań proekologicznych i zasady zrównoważonego 

rozwoju. W art. 37 wspomniano, że problematykę ochrony środowiska i zrównoważonego 

rozwoju uwzględnia się w podstawach programowych kształcenia ogólnego dla wszystkich 

typów szkół, czyli m. in. gminnych i powiatowych. Wszystkie te powyższe przykłady 

świadczą o tym, że Starosta wraz z Radą Powiatu ma także narzędzia do poprawy jakości 

powietrza w powiecie szydłowieckim. 

Przedstawił także działania Gminy ponieważ, w kontekście tych wypowiedzi należałoby 

poinformować o kilku przykładach związanych z ochroną środowiska, których jest bardzo 
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dużo. Gmina w ostatnich latach przyjęła szereg programów tj. Program Ochrony Środowiska, 

Program Gospodarki Niskoemisyjnej, Program Ograniczenie Niskiej Emisji, Program 

usuwania wyrobów azbestowych. Poprzez informację z gminnego Referatu Ochrony 

Środowiska otrzymywane są raporty o stanie środowiska na terenie gminy Szydłowiec, czyli 

monitorowany jest w ten sposób stan naszego środowiska. Wspomniał także o ankietach 

w 2019 roku, zwrócił się do Referatu Ochrony Środowiska o wypełnienie ankiety 

dotyczącej ochrony środowiska w sprawie Gminy Szydłowiec. Takie ankiety zostały 

wypełnione i złożone do Departamentu Gospodarki Odpadami Emisji i Pozwoleń 

Zintegrowanych Urzędu Marszałkowskiego. Osobiście także składał taką ankietę jako 

mieszkaniec. Od 2018 roku zbierane były wnioski, a w 2019 roku uruchomiono dotację 

gminy na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. W tym roku także w budżecie gminy 

Szydłowiec zostały zaplanowane środki na budowę takich oczyszczalni. 

Kolejnym przykładem jest działanie m. in. z jego inicjatywy jako radnego popartej 

skutecznym działaniem Burmistrza i Wydziału Funduszy Strukturalnych, zakupionych zostało 

5 czujników powietrza, które na bieżąco wskazują stan jakości powietrza na terenie gminy 

Szydłowiec. Obecnie realizowana jest bardzo duża inwestycja związana z wymianą urządzeń 

grzewczych na terenie gminy Szydłowiec poprzez zastąpienie istniejących źródeł energii 

nowoczesnymi energooszczędnymi, ekologicznymi źródłami ciepła dla indywidualnych 

odbiorców. Kwota jaką Gmina otrzymała na to zadanie to prawie 1 mln. 400 tys. zł. Dzięki tej 

dotacji dokonano wymiany 56 kotłów i zainstalowanych zostanie 8 pomp ciepła, 5 sztuk 

kolektorów słonecznych, 23 sztuki paneli fotowoltaicznych w indywidualnych 

gospodarstwach domowych. Należy wspomnieć, że został złożony kolejny taki wniosek 

o wymianę 140 urządzeń grzewczych dla mieszkańców gminy. Z tego co mu wiadomo 

wniosek ten przeszedł pozytywną formalną ocenę Dyrektora Mazowieckiej Jednostki 

i istnieje duże prawdopodobieństwo, że Gmina otrzyma kolejną dotację w kwocie 

przewyższającą milion złotych. Jest to kolejny dowód, że Gmina Szydłowiec podejmuje 

szereg działań w celu ochrony naszego środowiska, które powinno przełożyć się na poprawę 

zdrowia mieszkańców Gminy Szydłowiec. Uważa, że nadal powinno się podejmować 

i kontynuować wszelkie działania, aby poprawiać jakość powietrza w Gminie. Dodał, że 

wielokrotnie w swoich interpelacjach oraz ostatnich wnioskach budżetowych wnosił 

o powołanie w Referacie Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego osób odpowiedzialnych za 

monitorowanie odbioru ścieków i kontrolę pieców pod kątem spalanych frakcji, a także 

o wdrożenie gminnej strony internetowej dotyczącej powiadomień o zatruwaniu powietrza na 

przykładzie województwa małopolskiego, gdzie wprowadzono aplikację, która umożliwia 

bezimienne zawiadomienie o osobach zatruwających środowisko to jest tak zwana 

ekointerwencja. Myśli, że są to jedne z rozwiązań a także kolejnym rozwiązaniem może być 

zakup lub wydzierżawienie dronów sprawdzających jakość powietrza, warto się nad tym 

zastanowić.  

Podsumowując, podkreślił że wspólnie z Powiatem powinno się podjąć wszelkie działania, 

które pozwolą skutecznie działać przeciwko niskiej i wysokiej emisji w kwestii jakości 

powietrza. Bardzo by się ucieszył, aby można było doczekać takich czasów gdy spokojnie 

będzie można wyjść na spacer nawet w okresie grzewczym i uniknąć w przyszłości 

konsekwencji zdrowotnych. Bardzo by chciał aby Gmina Szydłowiec była postrzegana jako 

,,zielona gmina” z czystym powietrzem i aby służyła nam wszystkim. Wszystko jednak zależy 

od nas samych i jest to jego apel do wszystkich mieszkańców gminy i powiatu 

szydłowieckiego.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że to o czym mówił Przewodniczący RM 

dotyczącego jakości powietrza jest bardzo ważne i to co została powiedziane jest 

namacalnymi działaniami, które zostały podjęte. Dodał, że praktycznie każdy obszar naszej 



11 
 

gminy jest gazyfikowany, jeżeli nie są prowadzone prace budowlane to są prowadzone prace 

projektowe lub dokumenty z gminy są rozpatrywane przez Polską Spółę Gazownictwa w celu 

zaprojektowania i przeprowadzenia takich inwestycji. W dużej mierze jakość powietrza jeżeli 

chodzi o budynki jednorodzinne to się zmieni i polepszy. Drugi realizowany wniosek 

dotyczący wymiany urządzeń grzewczych to wniosek na ok 2 mln zł, będzie on także 

realizowany. Wcześniejszy wniosek opiewał na kwotę 1 mln 300 tys. zł. Na miarę możliwości 

gminy są to skuteczne działania, ponieważ sięga się po każdą możliwość polepszenia 

powietrza.  

Zabrał głos ponieważ nie odbyła się dyskusja w temacie bardzo ważnej uchwały tj. przyjęcia 

stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami w Gminie Szydłowiec oraz 

potrzeby zmian ustawowych dotyczących gospodarki odpadami. Jest to rzecz niesłychanie 

ważna. Stanowisko to świadczy, że gmina ma problem i nie tylko gmina Szydłowiec i nie 

tylko samorządy ale także cały kraj i świat ma problem z odpadami. Jeżeli chodzi 

o rozwiązania w gminie oraz o rozwiązania ogólnokrajowe to rzeczywiście problem potęguje 

się ze względu na brak rozwiązań prawnych oraz brak narzędzi finansowych np. dla 

samorządów w postaci dotacji, nie pożyczek, które pozwałyby na zagospodarowanie tych 

odpadów, brak modelu tj. ścieżki wypracowanej co z tym odpadem będzie się działo od 

momentu jego wyprodukowania w fabryce do tego momentu, kiedy jest on odbierany przez 

gminę z całym późniejszym procesem jego zagospodarowania. Nie ma takiego modelu 

a powinien być wypracowany taki model, który jest ścieżką dla wszystkich i wówczas ten 

system byłby przejrzysty. Wszystkie informacje, które zostały zawarte w uchwale można 

powiedzieć w pigułce, merytorycznie wskazują na problemy oraz w jaki sposób tą sytuację 

można poprawić. Ta sytuacja nie poprawi się jeżeli nie będzie odpowiednich rozwiązań 

prawnych. Ustawa, która została znowelizowana w sierpniu 2019 r. jest poddana krytyce, nie 

tylko strony samorządowej różnych gremiów ale sam fakt zapowiedzi następnej nowelizacji 

tej ustawy w połowie tego roku, świadczy o tym, że wszyscy dostrzegają, również stanowiący 

prawo, że ta ustawa jest niedopracowana. Brak kompleksowego modelu i kompletnej polityki 

dotyczącej tego jak ma wyglądać system kaucyjny, odpowiedzialność przemysłu za 

wyprodukowanie odpadu, recykling, to wszystko wpływa na to, że występuje coraz więcej 

odpadów i będzie z nimi coraz więcej problemów. Takie problemy już występują to wszystko 

dzieje się wokół nas. Podał przykład Pionek, gdzie płonęło składowisko odpadów, 

w Borkowicach zostało odkryte nielegalne składowisko odpadów. Powodem tego 

wszystkiego jest brak kompleksowej osłony prawnej, a te które są nie są właściwe. Takie 

stanowiska są potrzebne i mają dać do myślenia. Należy rozmawiać nad tym w jaki sposób 

doprowadzić do tego, aby gospodarka odpadami przestała kuleć. Problem małych gmin jak 

Szydłowiec to problem ceny za odpady i w jaki sposób odbierana jest gospodarka odpadami 

to przede wszystkim koszty opłat jakie musi ponieść mieszkaniec. Nie jest to zależne od 

samorządów dlatego, że gmina ogłaszając przetarg otrzymuje kwotę z przetargu i sprawdzana 

jest w systemie ilość osób odbierająca odpady, liczony jest koszt na jedną osobą, aby ta łączna 

kwota pokryła cenę z przetargu. Nie samorząd ani Rada ustala ceny za odpady, jedynie 

dopasowywana jest cena do ceny z przetargu. A wprowadzając rozwiązania, które jeszcze 

pomniejszają możliwości wpływu np. ustalając cenę dla nieruchomości nie zamieszkanej na 

jakimś niskim poziomie, który jest nie adekwatny do cen jest kolejnym złym przepisem, który 

uderzy w ludzi, ponieważ jeżeli ktoś nie zapłaci z nieruchomości niezamieszkałej to zapłaci 

za niego ktoś inny. Jest to bardzo ważny problem. Gmina Szydłowiec przygotowuje się do 

zmiany jeżeli chodzi o całą gospodarkę odpadami, będzie nowy przetarg w ramach in-house, 

może dzięki temu uda się nam zatrzymać te galopujące ceny w gospodarowaniu odpadami. 

W całym kraju występuje bardzo duży wzrost cen w tym temacie. Ceny jakie występują 

w Gminie Szydłowiec są cenami jednymi z mniejszych w skali kraju. Problem nie leży 

w cenach i w tym co ustala Rada, problem dotyczy całego systemu, całego modelu 
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gospodarowania odpadami komunalnymi, całego systemu zagospodarowania odpadów, 

biogazownie, spalarnie odpadów. Na to wszystko muszą być środki finansowe, jeżeli tego nie 

będzie odpady nas zaleją i będzie coraz więcej pożarów, nielegalnych składowisk odpadów. 

Podziękował Radzie Miejskiej za podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 

dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami w Gminie Szydłowiec oraz potrzeby 

zmian ustawowych dotyczących gospodarki odpadami i ma nadzieję, że w jakiś sposób te 

zmiany legislacyjne, zmiany prawne, które już zostały zapowiedzenie w tym roku, wezmą 

pod uwagę merytoryczny dokument jakim jest podjęta uchwała przez Radę Miejską. Nie ma 

tu żadnej polityki tylko czysta merytoryka i wskazanie na problemy, które występują 

w gospodarce odpadami.   

 

Przewod. RM Marek Artur Koniarczyk podziękował Burmistrzowi oraz Kierownikowi 

Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi za pomoc w przygotowaniu tego 

stanowiska. Bardzo poprosił o odniesienie się Prezesa ,,Ciepłowni Miejskiej” sp. z o. o do 

słów jakie padły na sesji powiatowej.  

 

Prezes ,,Ciepłowni Miejskiej” sp. z o.o. Dariusz Podgórski poinformował, że jest Prezesem 

Ciepłowni Miejskiej w Szydłowcu od marca 2019 r. Przedstawił informację w jaki sposób 

Ciepłownia Miejska w Szydłowcu wpisze się w ochronę powietrza na terenie gminy 

Szydłowiec. Problem dotyczy wszystkich miast Polski i w Szydłowcu może jest to problem 

duży ale nie największy np. w Radomiu jeżeli ktoś by przebywał w dzielnicy Idalin ok. godz. 

16:00 nie będzie miał możliwości wyjścia z samochodu. Szydłowiec jest o tyle w dobrej 

sytuacji, ponieważ posiada niską zabudowę i korytarze powietrze, które tutaj występują 

powodują oczyszczanie tego powietrza. W jaki sposób truje obecnie Ciepłownia Miejska 

w Szydłowcu? Ciepłownia Miejska ma określone normy tj. trzy składniki które poddawane są 

badaniu pod względem szkodliwości dla człowieka, tymi składnikami są: tlenki siarki, tlenki 

azotu i pyły. Norma tlenków siarki jest na poziomie 1500 mg/m3, tlenki azotu to 400 mg/m3 

i pyły 400 mg/m3. W Ciepłowni Miejskiej te normy nie są przekraczane a wręcz przeciwnie 

są dużo mniejsze tj. tlenki siarki na poziomie 1200mg/m3, tlenki azotu 360 mg/m3 a pyły 

w granicach 100 mg/m3. Rozumie, że oczekiwany jest udział Ciepłowni Miejskiej 

w Szydłowcu w oczyszczaniu tego powietrza, a więc podłączaniu kolejnych odbiorców 

w struktury Ciepłowni Miejskiej. Ma to swoje zalety ale także swoje ograniczenia, jednym 

z nich jest rozbudowa infrastruktury gazowniczej, które odbiera Ciepłowni odbiorców i jest 

jakby wrogiem Ciepłowni. Jednak jeżeli nie można wroga pokonać należy się z nim połączyć 

i takie plany występują. Samo techniczne przystosowanie czy podłączenie odbiorców pod sieć 

ciepłowniczą ma swoje minusy, ponieważ należy wykonać sieć, która kosztuje średnio 1000 

zł za metr bieżący sieci. Cena ciepła w Szydłowcu musi być ceną akceptowalną. Mieszkańcy, 

którzy chcieliby się podłączyć muszą wiedzieć za co płacą i ta cena musi być dla nich 

przyjazna, w przeciwnym razie będą palić w swoich piecach tym czym obecnie palą. 

Ciepłownia przede wszystkim stara się nie podnosić cen ciepła oraz robić wszystko, aby ceny 

ciepła były przyzwoicie akceptowalne dla społeczeństwa. Ciepłownia chętnie korzysta 

z możliwości nowych podłączeń tzn. ma w planie przyłączenie trzech nowych bloków, które 

będą budowane przy ul. Wschodniej i Jachowskiego. Wystąpi nowy odbiorca w strefie 

przemysłowej, także cały czas Ciepłownia takich odbiorców pozyskuje i nie jest taka droga 

i bezwzględna, aby tych odbiorców nie pozyskać. Jeżeli chodzi o gazownictwo plany są 

konkretnie zaawansowane, ponieważ w lipcu ubiegłego roku został złożony wniosek do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska o dofinansowanie w ramach projektu 1.6.1 czyli 

wspieranie wysokosprawnej kogeneracji o budowę takiej kogeneracji na terenie Ciepłowni 

Miejskiej w Szydłowcu. Zapewni to bezpieczną i bez emisyjną podstawę letnią tj. ilość ciepła 

jaka jest potrzebna na ogrzanie ciepłej wody dla mieszkańców Szydłowca. Jest to podstawa, 
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która pracuje przez cały rok czyli jeden megawat jest pewny w produkcji. Kogeneracja jest to 

jednoczesne wytwarzanie ciepła i energii elektrycznej czyli jest to bezpośredni rozwój 

Ciepłowni, ponieważ dywersyfikujemy produkcję, a więc nie sprzedajemy tylko ciepła ale 

także energię elektryczną. 30% energii czyli ta podstawa letnia tj. 30% energii produkowanej 

przez Ciepłownie będzie wytwarzane w wysokosprawnej kogeneracji a ustawa o efektywnej 

gospodarce energetycznej mówi, że jeżeli przedsiębiorstwo czy system energetyczny ma 50% 

energii w 30% pochodzącej z kogeneracji a 20% np. z energii zielonej to wtedy jest systemem 

efektywnym energetycznie i może liczyć na pieniądze z Unii Europejskiej lub pieniądze 

z Narodowego Funduszu na rozwój sieci. W obecnej chwili Ciepłownia nie może liczyć na 

takie ,,dobrodziejstwo”. Ciepłownia przyjęła taki kierunek, aby do tego dążyć. Koszt 

inwestycji o której mowa to ok 5 mln. 100 tys. zł, z tego dotacji 1 mln. 800 tys. zł a reszta 

będzie to pożyczka Narodowego Funduszu na okres 15 lat z możliwością 10% umorzenia. 

Korzysta z tego bardzo wiele firm. Po złożeniu w lipcu 2019 roku wniosku, Ciepłownia 

obecnie jest po ocenie formalnej, która wypadała bardzo dobrze ponieważ na 73 podmioty, 

które były oceniane, została oceniona na 14 pozycji. Na wcześniejszych pozycjach 

uplasowały się przedsiębiorstwa, które tego typu kogenerację budują na biogazie. Ciepłownia 

jest jednym z niewielu przedsiębiorstw które dostało ocenę pozytywną na to dofinansowanie 

na gazie ziemnym.  

Moc zamówiona w mieście Szydłowiec tj. 12 megawat tyle mocy Szydłowiec potrzebuje do 

ogrzania. W Szydłowcu występują dwa kotły wodne WR10, to są kotły z 1984 roku a ich 

technologia pochodzi z lat 70 a więc, są to stare kotły. Ich moc była daleko przewymiarowana 

przekraczała 20 megawat, a progiem 20 megawat tj. dyrektywa NCP, która wejdzie 2025 roku 

a która ograniczy emisję na poziomie występująca obecnie, należy się do tego przygotować. 

Ciepłownia przygotowała się do tego w ten sposób, że obniżyła emisję poniżej 20 megawat 

dzięki temu ma łagodniejsze normy i możliwość derogacji do 2030 roku. Dzięki temu 

wystąpił czas aby zdobyć pieniądze i stać się efektywnym energetycznie i zdobywać kolejne 

pieniądze oraz przyłączać kolejnych odbiorców. Jeżeli chodzi o dodatkowych odbiorców to 

cena w tym wypadku będzie głównym wariantem, który będzie oddzielał odbiorców od 

Ciepłownie. Jeżeli cena będzie przyjemna będą odbiorcy. Jednak im więcej odbiorców ta cena 

jednostkowa będzie niższa, taka jest zasada. Dlatego Ciepłownia dąży aby jak najwięcej 

odbiorców do Ciepłowni przybyło.  

Takie mniej więcej są zasoby Ciepłowni i plany inwestycyjne i jej działanie w kierunku 

czystego powietrza w Szydłowcu.  

 

Ad 6. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał Uchwałę nr Ra.58.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 r. 

w sprawie opinii o planowanej kwocie długu, przyjętej przez Miasto i Gminę Szydłowiec 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2034.  

 

Ad 7. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał Uchwałę nr Ra.59.2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 stycznia 2020 r. 

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu planowanego przez Gminę Szydłowiec 

w Uchwale Budżetowej na rok 2020. 

 

Ad 8. 

Przewod. obrad przedstawił sprawozdania Rady Miejskiej w Szydłowcu za 2019 r. oraz 

sprawozdań Komisji Stałych Rady Miejskiej za 2019 r. które były omawiane na 

posiedzeniach Komisji Stałych i uzyskały opinię pozytywną. 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdania – 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad 9. 

Radny Maciej Kapturski odczytał złożone przez siebie interpelacje. /w zał. do prot./ 

 

Radna Grażyna Rycerska odczytał złożone przez siebie interpelacje. /w zał. do prot./ 

 

Radny Paweł Bloch złożył interpelacje. /w zał. do prot./ 

 

Ad 10. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 2.01.2020 r. do pana Piotra Słyka w sprawie przekazania Uchwały Nr 

XV/111/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie skargi na działalność Prezesa 

Zarządu Spółki ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o.o. w Szydłowcu, 

 Pismo z dnia 2.01.2020 r. do Rady Nadzorczej ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o.o. 

w Szydłowcu w sprawie przekazania skargi na działalność Prezesa Zarządu Spółki 

,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o.o. w Szydłowcu, 

 Pismo z dnia 2.01.2020 r. do Wojewody Mazowieckiego w sprawie przekazania 

uchwały Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 Pismo z dnia 2.01.2020 r. do Sołtys Sołectwa Szydłówek I w sprawie przekazania 

Uchwały XV/100/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 Pismo z dnia 2.01.2020 r. do Sołtysa Sołectwa Szydłówek II w sprawie przekazania 

Uchwały XV/100/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 Pismo z 12.01.2020 r. do Globus spółka jawna w sprawie odpowiedzi na pismo z dnia 

16 grudnia 2019 r. dotyczącego usunięcia naruszenia prawa. 

 Pismo przesyłane drogą elektroniczną z 16.01.2020 r. od Urzędu Gminy 

w Radzanowie w sprawie Apelu Nr 1/2019 Rady Gminy Radzanów w sprawie trudnej 

sytuacji dotyczącej gospodarki odpadami w Gminie Radzanów oraz potrzeby pilnych 

zmian regulacji prawnych dotyczących gospodarowania odpadami.  

 Pismo przesyłane drogą elektroniczną z 31.12.2019 r. od Rady Gminy Stara Kornica 

w sprawie przekazania Uchwały Nr XXII/145/2019 Rady Gminy Stara Kornica z dnia 

6 grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Stara Kornica 

dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami oraz potrzeby zmian 

ustawowych dotyczących gospodarki odpadami.  

 Pismo przesyłane drogą elektroniczną z 14.01.2020 r. od Urzędu Gminy w Słupnie  

w sprawie przekazania Uchwały Nr 123/XVII/19 Rady Gminy Słupno z dnia 23 

grudnia 2019 r. tj. Apel w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji 

w gospodarce odpadami komunalnymi w gminie Słupno oraz pilnych potrzeb zmian 

legislacyjnych dotyczących gospodarki odpadami. 

 Pismo przesyłane drogą elektroniczną z 14.01.2020 r. od Rady Gminy Poświętne 

w sprawie przekazania Uchwały Nr XI/101/2019 Rady Gminy Poświętne z dnia 17 

grudnia 2019 r w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji 

w gospodarce odpadami w Gminie Poświętne oraz potrzeby zmian ustawowych 

dotyczących gospodarki odpadami oraz Uchwały Nr XI/102/2019 Rady Gminy 



15 
 

Poświętne z dnia 17 grudnia 2019 r w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie 

oświaty.  

 Pismo przesyłane drogą elektroniczną z 15.01.2020 r. od Rady Gminy w Nowej 

Suchej w sprawie przekazania Uchwały Nr XV/139/2019 rady Gminy w Nowej 

Suchej z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej gospodarki 

odpadami w Gminie Nowa Sucha oraz potrzeby pilnych zmian ustawowych dot. 

gospodarki odpadami.  

 Pismo z dnia 16.01.2020 r. od Burmistrza Szydłowca w sprawie przekazania 

zarządzenia Nr 12/20 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 stycznia 2020 r. w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami sołectwa Szydłówek II 

dotyczących zmiany Statutu Sołectwa Szydłówek II wraz z projektem uchwały Rady 

Miejskiej w Szydłowcu będącej przedmiotem konsultacji.  

 Pismo z dnia 16.01.2020 r. od Fundacji Osiem Marzeń dotyczącego aneksu do umowy 

użyczenia zawartej w dniu 5 października 2016 r.  

 Sprawozdanie merytoryczno – finansowe Gminnego Koordynatora Sportu z imprez 

sportowych oraz realizacji zadań sportu szkolnego za rok 2019. 

 Plan miejsko –gminnych imprez sportowych 2020. 

Ad 11. 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk zwróciła się z prośbą do radnej Grażyny 

Rycerskiej o podpisanie interpelacji które złożyła, ponieważ brak jest podpisu na tym 

dokumencie.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że w dniu 22 stycznia 2020 r. obwieszczeniem 

Burmistrza Szydłowca został wyłożony do publicznego wglądu projekt planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru - Strefy nowej dzielnicy przemysłowej S2 

w mieście Szydłowiec wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. Projekt planu wraz 

z prognozą odziaływania na środowisko wyłożony zostanie od 31 stycznia 2020 r. do 24 

lutego 2020 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego i w tej sprawie odbędzie się dyskusja publiczna 

nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu miejscowego w dniu 24 lutego 2020 r. 

w SCK- Zamek o godz. 12:00.  

 

Ad 12. 

Na tym porządek XVI sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XVI sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XVI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300 do godz. 1505 

 

Rada podjęła uchwały: XVI/114/20, XVI/115/20, XVI/116/20, XVI/117/20, XVI/118/20, 

XVI/119/20, XVI/120/20. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  
Protokołował: 

Łukasz Stasiak                                                                                       Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 


